



DOI: 10.18572/1813-1190-2017-10-8-11

«КУМИТЭ» как методическая основа проведения практических занятий по историко-правовым дисциплинам

Элькинбард Л.М.*

Цель. Рассмотреть методы, используемые при обучении студентов-юристов дисциплинам историко-правового цикла.

Методология. Диалектика, анализ, синтез, дедукция, методы активного обучения.

Выводы. 1. Эффективность самостоятельной практической работы юриста основывается на понимании диалектики причинно-следственных связей. 2. Практике использования методов диалектики будущих юристов можно и нужно обучать.

Научная и практическая значимость. В статье обобщен 25-летний опыт подготовки студентов вузов и курсантов вуза МВД к ведению интеллектуального публичного противостояния в условиях жесткой, прессинговой внешней среды. Разработанная методика дает позитивный практический результат.

Ключевые слова: юридическое образование, историко-правовые дисциплины, практические занятия, профайлинг, ката и кумитэ в юридическом образовании.

“KUMITE” as Methodological Fundamental of Conducting Practical Classes in Historical and Legal Disciplines

Elkinbard L.M.**

Purpose. Consider the methods used in teaching students disciplines historical-legal cycle. **Methodology.** Dialectic, analysis, synthesis, deduction, active learning methods.

Conclusions. 1. The effectiveness of independent practical work as a lawyer, is based on the understanding of the dialectic of cause-effect relationships. 2. Practice of using methods of dialectic future lawyers can and should be taught.

Scientific and practical significance. The article summarizes 25-year experience in training students and cadets of the University administered by the MINISTRY OF INTERNAL AFFAIRS public intellectual confrontation in the face of stiff, pressingovoj external Wednesday. The developed technique gives a positive practical results.

Key words: legal education, legal history disciplines, practical training, profiling, kata and kumite in legal education.

* **ЭЛЬКИНБАРД ЛЕОНИД МИХАЙЛОВИЧ**, доцент Волжского государственного университета водного транспорта, кандидат исторических наук, lm51.e@yandex.ru

** **ELKINBARD LEONID M.**, Assistant Professor of the Volga State University of Water Transport, Candidate of Historical Sciences

